
Svar på Boligudvalgets spørgsmål nr. 118 (alm. del) af 6. marts 

2020 stillet efter ønske fra Christoffer Aagaard Melson (V) 

Spørgsmål 

Hvilke oplysninger kan ministeren give om fremdriften i Freja Ejendommes be-
stræbelser på at sælge det tidligere Give Sygehus? Vil ministeren herunder oplyse 
om Freja har tanker om eventuelt at udskille nogle af bygningerne til separat salg 
eller at om at nedrive dele af ejendommen forud for et salg med henblik på at 
undgå at bygningskomplekset forfalder til skade for bymiljøet? 

Svar 

Spørgsmålet vedrører det 100 pct. statsejede selskab Statens Ejendomssalg A/S 
(Freja), som Finansministeriet varetager ejerskabet af. Det stillede spørgsmål er 
derfor overdraget fra Transport- og Boligministeriet.  

Der er i besvarelsen af det stillede spørgsmål indhentet bidrag fra Freja, som oply-
ser, at Give Sygehus blev købt af Region Syddanmark i 2018, hvorefter ejendom-
men er blevet sat til salg. Freja er i løbende dialog med interesserede købere, men 
har ikke på nuværende tidspunkt indgået nogen købsaftaler.  

Freja er i dialog med planmyndigheden, Vejle Kommune, om fremtidige anven-
delsesmuligheder for det tidligere Give Sygehus. Eventuel udskillelse af nogle af 
bygningerne med henblik på separate salg og/eller nedrivning af dele af det tidli-
gere sygehus vil afhænge af dialogen med en fremtidig køber og Vejle Kommune.  

Hvad angår vedligeholdelse af bygningerne, oplyser Freja, at selskabet har tilknyt-
tet et firma til at løse ’facility management’-opgaver. Arbejdet består som udgangs-
punkt i at holde grønne områder pæne og klimaskærme tætte.  

 

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

Folketingets Boligudvalg 
Christiansborg 

 3. april 2020 
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